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Sag vedr, vandafgifter ved kommunens vandværker.

Monopoltilsynet fremsender godkendelse af de af 
byrådet godkendte vandafgifter pr. 1. april 1976.

j :  /
Il ; j  c/UAsW,
Kommunernes revisionsafdeling fremsender beretning 
om kasseeftersyn pr. 24. marts 1976 på rådhuset i 
Jægerspris kommune.

I
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Frederikssund Provsitudvalg fremsender skrivelse 
af 11.5*76 vedr. udbetaling af kr. 5o*ooo.= til 
Dråby menighedsråd af overskydende kirkeskat.
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Skadesløshedsbrev vedr, matr. nr. 1 n Dalby by. 
Sparekassen forespørger om kommunen vil rykke 
skadesløshedsbrevet grundet ompriorietering.
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Vedr. skadekøshedsbrev

/

Draaby by.
Lrs. Ammendrup fremsender skr. vedr. nævnte skades
løshedsbrev på kr, 15o.ooo,~ til sikkerhed for 
frigørelsesafgift, idet .man anmoder om, at det 
areal kommunen har erhvervet må udgå, således at 
tinglysningen kun vedrører hovedejendommen.
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SOCIALUDVALGET søger om" tillægsbevil
ling på 24.000 kr. til børnehaven Slots 
gården vedr. kontoen for vedligeholdel
se af grund og bygninger for indeværenc 
regnskabsår i forbindelse med et af
holdt bygningssyn den 27*4.1976.
Rapport vedr, bygningssynet vedlægges.

lo. 4-
Sag vedr, udvidelse af normeringen i 
den kommunale dagplejeordning.
Der kan forventes et pres på den kom
munale dagplejeordning pr. august 1976, 
som ikke kan imødekommes med den nuvæ
rende normering.
Det indstilles derfor at ordningen ud
vides fra de nuværende 129 børn i al
deren o - 7 år til 139 børn samt fra 
de nuværende 29 børn i alderen 7 - lo 
år til 4o børn.
Udvidelse af normeringen indebærer god
kendelse fra socialstyrelsen.
Udvidelsen indebærer endvidere en til-, 
lægsbevilling for indeværende regn
skabsår på 132.818 kr, jfr, vedlagte 
budget.
SOCIALUDVALGET: Anbefales, 9 medlemmer
stemte for anbefaling medens Bibi Bars
lund undlod at stemme og Anker Christi
ansen stemte imod«

n. ft/t-. . '
socialforvaltningen, søger 

om deltagelse i kursus om "administra
tion af de sociale pensionslove" i pe
rioden 8.9*-11«9*1976 på Den kommunale 
Højskole i Grenå.
SOCIALUDVALGET: Anbefales,

Dag og år:

Fredag, 4. juni 1976
Blao nr.
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Forslag om oprettelse af "almen klinik 
for fysioterapi på syge- og plejehjem
met "De tre Ege".

Forslaget indebærer:
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1. De nuværende 2 fysioterapeuters
ansættelsesforhold på "De tre Ege" 
ophører.

2. 3 fyioterapeuter lejer sig ind i
det nuværende lokale på plejehjem
met og betaler herfor en husleje 
til kommunen.

3. Kommunen betaler til fysioterapeu
terne for beboernes og pensionistei 
nes fysiurgiske behandlinger.

4. De øvrige behandlinger; der udføres 
af klinikken, afregnes med sygesik
ringen.

Der er foretaget en økonomisk beregning 
af konsekvenserne af ovennævnte forslag 
der udviser en foreløbig nettobesparel
se for kommunen på ca. 5o.ooo kr. årlig
FORSTANDEREN på plejehjemmet fremsender 
skrivelse af 22.4.76, hvori forslaget 
kommenteres.
SAMARBEJDSUDVALGET ved plejehjemmet 
fremsender skrivelse af 22.4.76, hvori 
forslaget kommenteres.
SOCIALUDVALGET: . Udsættes til næste mø
de .
SOCIALUDVALGET den 11.3.76: Forslaget 
anbefales igangsat fra 1. januar 1977.



Frederikssund kommune fremsender skriv
else vedr. fastsættelse af husleje i 
børnetandretningsklinikken på Åbjerg- 
skolen i Frederikssund.
SO CIALUDVALGET: Anbefales.

/3
14.

Vedr. reviderede ordensregler, regulativ 
og instruks for Kignæshallen.

a) Kignæshallens ordensregler.
b) Regulativ for Kignæshallens benyttelse.

v

c) Instruks for bestyreren af Kignæshal
lens serveringslokale.

De reviderede forslag er gennemarbejdet i 
"formandsgruppen" med deltagelse af

Peer Pedersen
Anker Christiansen
Anna Ventrup
Bent Mikkelsen
Bibi Barslund Sørensen.

Forslagene er udsendt til medlemmerne 
sammen med dagsordenen-

Kulturelt udvalg den 31/5-76:
De af formandsgruppen udarbejdede forslag
anbefales godkendt med følgende ændringer_
1) Bestyrerinstruksens § 12 medtages i 

Kignæshallens ordensregler med følgen
de tekst: "Drikke- og spisevarer må
i almindelighed ikke medbringes i Kig-- 
næshallen". Resten af § uændret.

2) Det indstilles endvidere, at der med 
henblik på senere godkendelse udarbej-_ 
des særskilte ordensregler for

a) Billardstuen
b) Scenen

3) Der udarbejdes særskilt instruks for 
pedellen i Kignæshallen (bestyreren) 
under forudsætning af byrådets godken
delse af ændring af regulativ for Kig-_ 
næshallen vedr. bestyrer og pedel som 
samme person fra 1. august 1976.



skole ansøger i skrivelse af 7/5-76 om 
tilladelse til at opretholde 1 månedlig 
fællestime for skolens elever og lærere 
m.fl. i skoleåret 1976/77.
Skolenævnet den 11/5-76: Anbefales.
Skolekommissionen den 19/5-76: Det anbe
fales til kulturelt udvalg og byrådet, 
at Kyndby-Krogstrup skole får tilladelse 
til at afholde et månedligt fællesmøde 
for skolens elever og lærere. Fællesmø
det bør lægges på timer, der går mindst 
ud over undervisning og fortrinsvis ved 
anvendelse af "klassens time".

Kulturelt udvalg d. 31/5-76:
Det anbefales til ØK-udv. og byråd, at 
Kyndby-Krogstrup skole i skoleåret 76/7" 
får tilladelse til at afholde et måned
ligt fællesmøde, idet det samtidig hen
stilles, at skolen fortrinsvis anvender 
"klassens time" til formålet.
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Vedr. Jægerspris kommunes betaling til 
behandlingshjemmet Donekrogen for under
visning af 2 elever fra Jægerspris kommu
nale skolevæsen.
Socialstyrelsen har den 18. maj 1976 sva
ret kommunens forespørgsel, at man findel 
det rimeligt, at kommunen dækker udgifter 
hvorfor man henstiller til kommunen, at 
der indbetales

for elever kr. 21.477,20
for elever 18.637,44
Ialt ................... . kr. 40.114,64

Omhandlede undervisning er i sin tid eta
bleret af skoleinspektør Rørbech jfr. der- 
indgåede- samarbejdsaftale mellem Donekroc 
en og folkeskolen i Jægerspris - en over
enskomst, der aldrig er godkendt af de lc 
kale skolemyndigheder.

Ku lturelt udvalg den 31/5-76:
Sagen oversendes til økonomiudvalget til 
efterretning, idet udvalget vil afholde 
udgiften over konto for lærerlønninger 
(specialundervisning).



Dag og år: B lad  nr.

Frederiksborg amtsråd meddeler i skrivel
se af 9. april 1976 godkendelse af den 
foretagne revision af udbygningsplanen f. 
folkeskolen og fritidsvirksomheden i Jæ- ' 
gerspris kommune med følgende kommentarer
a) P-fagsområdet ved Møllegårdskolen ud

skydes til fordel for udvidelsen af 
Kyndby-Krogstrup skole (udvidelsen 
fremskyndes til færdiggørelse i somme- fcen*; 1978)

H l I / - V  I .
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b) Amtsrådet ønsker dog i samme forbindel 
se at pege på ændringer i elevsammen
sætningen, som generelt giver sig til 
kende ved en faldende tilgang til 1. 
klasse jfr. Hovedstadsrådets oversigt 
over befolkningsudviklingen 1979/9o i 
Meddelelser nr. 2.

HOVEDSTAPSRÅDETS meddelelser nr. 2: 
Befolkningsudviklingen 1979/9o 
1979 198o 1989 199o
6426 6576 6702 6602
eller en skønnet tilvækst på 19 år på 176
Boligbyggeriet 1979/9o 
1979/79 198o/84 1989/89 1979/9o

186 202 137 ialt 929
Boligbestandens udvMing 1979/9o 
1979 198o 1989 199o
2151 2337 2939 2676
eller en skønnet tilvækst på 19 år 929
der efter befolkningsudviklingen skal de
les mellem kun 176 flere indbygere ?
Kulturelt udvalg den 3/9-76:
Amtsrådets godkendelse af den reviderede 
udbygningsplan, der peger på Hovedstads
rådets oversigt over befolkningsudviklin
gen i Jægerspris kommune 1979-9o, over
sendes til teknisk udvalg med anmodning 
om en udtalelse.
Sekretariatet den 25/5-76:
Bogholderen har efter anmodning fra kommu
neingeniør Fl. K. Larsen udarbejdet en re
degørelse over forskellen mellem Hoved
stadsrådets og Jægerspris kommunes progno
ser for befolkningstilvæksten frem til 
1990.
Er medsendt som kopi til dagsordenen.

Kulturelt udvalg den 31/5-76:
Materialet fremsendes til økonomiudvalget 
med anmodning om stillingtagen til, hvor
vidt amtsrådets skrivelse af 9 . april 76 
skal besvares udfra Jægerspris kommunes 
egne oplysninger m.h.t. bolig- og befolk
ningstilvækst.



Vedr, Jægerspris-ordningen,

Jægerspris Idrætsunion har anmodet om, at til
skuddenes størrelse må "blive optaget til drøftel
se.
Man foreslår, at grundbeløb og medlemstil skud 
pristalsreguleres pr. 1.1.1977* således at udbe
talingen for regnskabsåret 1977 sker efter de for
højede beløb, 
lifter Jægerspris-ordningens bestemmelser skal til
skuddenes størrelse tages op til drøftelse mindst 
1 gang i hver valgperiode.
Grundbeløb er p.t. kr. 500<>~ pr. påbegyndt loo 
aktive medlemmer.
Medlemtilskudet er p.t. kr, 5°*“ på aktivt medlem 
under 21 år.
Pr. I0lo77 vil beløbene (udregnet efter skønnet 
pristal 118,8) andrage henholdsvis ca. kr. 657o~ 
og ca. kr. 65.-.

FRITIDSNÆVNET 21„4o76: Det indstilles, at grund
beløb og medlemstilskud pristalsreguleres pr,
.1 ,1,1977« Man har samtidig indstillet, at budget
tet for 1977 forhøjes fra kr, loo.000.- til ler, 
12o.ooo.-

FRITIDSKOMMI SS IONEN 27.4.76: Man indstiller, at 
medlemstilskuddet bibeholdes på kr, 5°«- pr. med
lem u. 21 år og at grundbeløbet forhøjes til kr. 
l.ooo for de første loo medlemmer og yderligere 
kr. 500 pr. påbegyndt 5° medlemmer.

Kulturelt udvalg den 17/5-76: Fritidskom
missionens indstilling anbefales til øko
nomiudvalget og byrådet.
Der henvises til vedlagte oversigt, hvor
efter der i •' regnskabsåret 1977 kan udbeta 
les ca. kr. 80.000,- i tilskud, beregnet 
efter grundbeløb kr. 1000,- og medlemstil 
skud kr. 50,- uændret. De anførte medlems 
tal må tages med forbehold for tilgang og 
e v t . bye foreninger m.v.



Dag og år: B iad  nr.
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Vedr* opførelse af klublokaler til Sko
ven Idrætsforening,
Ved drøftelser mellem idrætsforeningen, 
Forsamlingshusforeningens bestyrelse og < 
kulturelt udvalg er der opnået enighed o 
at Skoven Forsamlingshus stiller det for 
nødne areal til rådighed til opførelse 
af en tilbygning på forsamlingshuset.

Fredag, 4* juni 1976 5 1o
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Forsamlingshusforeningens bestyrelser 
tilbyder at stille det fornødne areal 
(ca. T fo  nr) vederlagsfrit til rådighed 
for Skoven Idrætsforening for en 99 årig 
periode.
Der er udarbejdet planskitse for tilbyg-. 
ningen.
Amtsfritidskonsulent Max Kongslund har 
på forespørgsel oplyst, at den juridiske 
administrative og økonomiske baggrund ka~ 
etableres på følgende måde:

1) Jægerspris kommune afholder etablerings
udgifterne for tilbygningens opførelse. 
Udgiften vil være at betragte som et til 
skud fra kommunen til Forsamlingshusfore 
ningen.

2) Tilskudet gøres betinget af, at Forsam
lingshusforeningen udlejer tilbygningen 
til Skoven Idrætsforening til en leje, 
der dækker driftsudgifterne (el og varme 
vedligeholdelse m,v.).

3) Jægerspris kommune afholder lejen for 
idrætsforeningen og får 37 $ i statstil
skud.

4) Jægerspris kommune kan ikke kræve at bli 
ve repræsenteret i Forsamlingshusfore- 
ningensbestyrelse,
Kulturelt udvalg den 17/5.76:
Sagen fremsendes til videre drøftelse i 
økonomiudvalget.

2o.

Spørgsmålet vedr. skoleinsp. Rørbecks afgang 
fra sogneGkolen i denne måned.



22 .
Cirkulere vedr. vederlag til bormester og udvalgs- 
formænd gældende fra 1/4 19 76.
Stillingtagen til hvilken honorarordning man vil 
benytte.
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Frankeringsmaskine.
På grund af de skete portoforhøjelser, er den fran
keringsmaskine rådhuset nu benytter ikke i stand 
til at frankere porto over 9>99 kr., hvor vi i man
ge tilfælde skal op på 12.oo kr. og derover, 
maskinen der er ca 12 år gammel foreslås udskiftet 
med en ny maskine til en pris på ca 7»ooo,- kr. 
excl. moms.

M j.

Dansk kommunal kursus,

£ /  o

Socialforvaltningen indstiller at 
tilmeldes kursus til efteråret 1976



25*.
Samarbe jdsudvalget.
Referat af møde afholdt d. 23. maj 1976* 
vedlagt dagsorden.

26. /. V

ms.tr.nr.8~ af Kyndby.

Fa.DJ&CO meddeler i byggemødereferat nr, 
1 vedr. byggemodning af det kommunen til 
hørende areal, at der vil fremkomme en 
ekstra udgift på kr.ca.15.ooo i forbin
delse med udskiftning af dårlig bund, 
hvortil ønskes udvalgets godkendelse.
13.5.1976: Teknisk udvalg godkender den 

her omhandlede merudgift. 
Sagen forelægges øK-udvalget 
til efterretning.

2 1 1  / f
KlOpfyldning - matr. nr. 6 — af Neder hraaby.
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Cykelparkering - Gerlev«
Forhandling med Gerlev grundejerforening vedr. 
aktuelle problemer omkring cykelparkering i 
Gerlev jfr. udvalgets behandling af sagen den
4.5.1976.
TEKNISK UDVALG

Der henvises til indretning af cykelparkering på 
legeplads/Esrogaard, og kommunen vil, såfremt 
grundejerforeningen ønsker denne placering, op
stille cykelstativer til ca. 4o cykler.

22 x

Gerlev Grundejerforening.
Under henvisning til tidl. ansøgning vedr. ind
retning af legeplads ansøger grundejerforeningen 
om
l) at kommunen vil støtte projektet vejlednings

mæssigt (udfærdigelse af arbejdsskema og evt. 
kvalificeret ledelse)

? .) at kommunen i h.t. arbejdsløshedsudvalget kan 
tilstille arbejdskraft til selve opførelsen 
af pladsen, således at der kan arbejdes med 
projektet heltids og ikke kun om aftenen og i 
weekends med foreningens arbejdskraft.

5) at kommunen kan være foreningen behjælpelig 
med indkøb og plantning af det skitserede om
råde for foreningens regning og efter forenin
gens valg.

Sagen blev som her beskrevet forelagt Teknisk ud
valg den 4 .5 .19 7 6, og hvor man vedtog, at tilsige 
grundejerforeningen til nærmere forhandlinger.

TEKNISK UDVALG:
Grundejerforeningen står selv for etablering af 
legeplads, medens kommunen påtager sig en plane
ring af arealet og hvoraf grundejerforeningen 
afholder halvdelen af de hermed forbundne udgif
ter.



Dag og år: B lad  nr.
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Fredag, 4« juni 1976
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Vandregulativ.
a.
Teknisk forvaltning stiller forslag til 
"Regulativ for den kommunale vandforsyning
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Bormandens

i JÆGERSPRIS KOMMUNE"

b.
Bogholderiet ønsker svar på, om hvorledes 
pålignede ejendomme, hvor der ikke er vand
hane skal behandles: 
skal der ske tilbagebetaling ? 
skal der ske rentetillæg ?
2,3*76i Teknisk udvalg indstiller Teknisk'-f or~- 

valtning's forslag til "vandforsynings- 
regulativ" til godkendelse.
Teknisk udvalg fremsender spørgsmål b. 
til behandling i ØK.

ØKONOMIUDVALGET 8.3.76: Regulativ anbefales.
Det undersøges, hvilke ubebyggede ejendomme, der 
betaler årlig vandafgift, hvorefter sagen fore
lægges påny, af hensyn til tilbagebetaling.
Ingen rentetillæg.

BYRÅDET 16.5*76: a) anbefales.
b) ØK-udv. indstilling godkendes

1.4.76: Forslag fremsendt til godkendelse i
MILJØSTYRELSEN.

18.5*76: Det er konstateret, at 254 ubebyggede 
ejendomme betaler vandafgift. Af disse 
betalér 1 stk. 2 afgifter.
Af disse ialt 255 vandafgifter har 162 
mulighed for at tappe vand. På de re
sterende 93 ejendomme er konstateret 
71 stophaner, hvilket vil sige, at man 
.ikke med sikkerhed kan sige, om de re
sterende 22 vandstik eksisterer eller 
ej, og erfaringen med eksist, kortmate
riale har vist, at det ikke er sæjWLig^ 
nøjagtigt.

I.6.76: Teknisk udvalg indstiller, at opkrævning 
af vandbidrag standser med det ny regula
tiv 's ikrafttræden. Desuden anser udval- 

■ get det for sandsynligt, at de omtalte 
22 ejendomme har betalt'tilslutningsbi
drag, således at forstå at der ikke skal 
betales yderligere bidrag, når en af dis
se anmoder om at få etableret vandstik.
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Vedr. etablering af boldfång.på idræts
pladsen i Jægerspris.
Kulturelt udvalg den 31/5-76:
I 1975 bevilgede udvalget traditionelt 
boldfang til idrætspladsen til opførelse 
før ibrugtagning efter sommerferien 76.

Der er senere fremsat ønske om boldfang 
bag begge må i hele banens bredde og ud
ført med galvaniseret maskinfletnings- 
hegn. Et sådan boldfang vil koste ca. 
kr. 60.000.-, hvad udvalget ikke kan af
holde inden for budgettet.

AL-SØ sport kan levere et kraftigt nylon- 
flet boldfang, grønt, kantet med tov og 
forsynet med karabinhager til ophængning 
på en wire. Pris pr, m z ca. 16,- + moms, 
hvilket vil give en samlet udgift på ca. 
kr. 1 2 .0 0 0,-.
Dette kan monteres, så det kan trækkes fra 
når der ikke spilles. Et sådan nylonnet 
er faktisk uforgængeligt.
Et evt. nylonboldnet er under forudsæt
ning af, at der opsættes alm. boldfang 
bag målene. Disse er i ordre hos smeden.

37 o
Kommuneassisten-t fremsend
ning om oprykning til skalatrin 18, id 
p.t, har kunnet indstilles til optagelse på DK,


